
Protokół Nr XXVIII
z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 29 sierpnia 2016 r.

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:15 w gimnazjum w Piątkowisku. 

Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. Lista obecności
radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi obecni zgodnie z listą
obecności stanowiącą zał. nr 2, przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-
ce Wójt R. Figiel,  Skarbnik M. Nowicka,  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki
Nieruchomościami S.  Izbicki,  Kierownik  Referatu  Oświaty,  Kultury i  Sportu  M.  Wieczorek  oraz
radca prawny mec. A. Jankowski, a także dyrektorzy szkół z terenu Gminy Pabianice obecni zgodnie
z listą obecności stanowiącą zał. nr 3.

Ad. pkt 1.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał  przybyłych i
stwierdził prawomocność obrad. 

Ad. pkt 2.

Radni nie zgłaszali uwag do protokołów z XXV i XXVI sesji Rady Gminy Pabianice. 

Oba protokoły zostały przyjęte 11 głosami za.

4 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. pkt 3.

Przewodniczący odczytał porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pabianice. 

Wójt zgłosił następujące uwagi:
• wprowadzić  autopoprawkę  do  projektu  uchwały  o  nr  XXVIII/J/2016  –  wykreślić

postanowienie o przekazaniu  kwoty 48 tys.  zł  na zakup samochodu na potrzeby ośrodka
zdrowia w Petrykozach. Uzasadnieniem tego były wnioski Komisji.

• Zdjąć z porządku obrad projekt uchwały o nr roboczym XXVIII/Ł/2016 dot. przeznaczenia
środków na remont dachu w OSP Żytowice, z powodu wycofania wniosku o dofinansowanie
przez Prezesa OSP.

• Wprowadzić 3 dodatkowe projekty uchwał w sprawach:
1. zmian  w  budżecie  gminy  Pabianice  /dot.  przekazania  dotacji  na  zakup  samochodu

strażackiego dla OSP Piątkowisko/
2. wyrażenia zgody na realizację projektu „Wykorzystać wiele możliwości” w ramach wsparcia

dla osób z zaburzeniami psychicznymi;
3. zmian w budżecie gminy /dot. przekazania środków finansowych na realizację w/w projektu/.

Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wykreśleniem z porządku obrad sesji projektu uchwały o nr
roboczym XXVIII/Ł/2016.

Radny A. Skawiński zapytał jaki jest  całkowity koszt zakupu samochodu strażackiego do OSP w
Piątkowisko, skąd reszta środków.

W-ce  Wójt  odpowiedział,  że  całkowity  koszt  zakupu  to  150  tys.  zł.  60  tys.  zł  ma  pochodzić  z
WFOŚiGW w Łodzi, 10 tys. zł to środki własne, 80 tys. zł stanowi dofinansowanie z gminy.



Radny zauważył, że są dostępne środki również z RPO. Tam też są przyjmowane wnioski na tego
typu zakupy.

Innych uwag nie było.

Projekt uchwały został przyjęty 11 głosami za, przy 4 głosach przeciw.

Projekt otrzymał nr roboczy: XXVIII/Ł/2016.

Radny A. Skawiński przypomniał, że na sesji 2 miesiące temu były wątpliwości do projektu uchwały
w sprawie przyjęcia programu „Wykorzystać wiele możliwości”. Zapytał, jakie były wątpliwości i
czy zostały rozwiane.

Przewodniczący odpowiedział, że projekt został omówiony na posiedzeniu Komisji Samorządowo-
Społecznej. Pojawiły się pytania, na które Kierownik GOPS odpowiedziała. Przewodniczący odczytał
wzmiankowane pytania i odpowiedzi. Stanowią one zał. nr 4 i 5.

Radny wyraził opinię, że udzielone odpowiedzi znajdują się w samym programie. Dlatego wyraził
zdziwienie, co do przesunięcia o 2 miesiące decyzji o przyjęciu uchwały.

Przewodniczący jeszcze raz oświadczył, że odpowiedzi zostały przedstawione i przekazane.

Innych głosów nie było.

Radni jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem powyższego projektu do porządku obrad. 

Projekt otrzymał nr: XXVIII/M/2016.

Ostatni  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  budżecie  gminy  został  przyjęty  do  porządku
jednogłośnie i otrzymał nr XXVIII/N/2016.

W wyniku przyjęcia do porządku obrad powyższych projektów uchwał projekt w sprawie zmian w
WPF otrzymał nr: XXVIII/O/2016.

Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie. Przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad XXVIII sesji.
2. Przyjęcie protokołu z XXV i XXVI sesji Rady Gminy Pabianice.
3. Przyjęcie porządku obrad sesji.
4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami.
5. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
7. Informacja o stanie przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2016/2017
8. Przyjęcie informacji o stanie realizacji inwestycji gminnych zapisanych w budżecie gminy. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach:

a/ zmiany uchwały Nr XXIV/211/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 3 czerwca 2016 r. w sprawie 
uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pabianice - Uchwała Nr 
XXVIII/A/2016
b/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości - Uchwała Nr XXVIII/B/2016 



c/ Strategii rozwoju Gminy Pabianice na lata 2016-2023 - Uchwała Nr XXVIII/C/2016 
d/ uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice dla 
terenu obejmującego część wsi Świątniki - Uchwała Nr XXVIII/D/2016
e/uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pabianice dla 
terenu obejmującego część wsi Bychlew - Uchwała Nr XXVIIII/E/2016
f/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/F/2016 
g/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/G/2016 
h/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/H/2016 
i/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/I/2016 
j/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/J/2016 
k/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/K/2016 
l/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/L/2016 
ł/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/Ł/2016
m/ wyrażenia zgody na realizację projektu „Wykorzystać wiele możliwości” w ramach wsparcia dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi - Uchwała Nr XXVIII/M/2016
n/  zmian w budżecie gminy Pabianice na 2016 r. - Uchwała Nr XXVIII/N/2016
o/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą NR XVIII/167/2016 Rady 
Gminy Pabianice z dnia 15.01.2016r. - Uchwała Nr XXVIII/O/2016

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.
11. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.
12. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. pkt 4.

Przewodniczący Komisji przedstawili informacje z pracy między sesjami.

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju M. Lubowicka poinformowała, że Komisja
zajęła się analizą działań gminy Pabianice w zakresie rozbudowy wodociągów i kanalizacji na rok
2016 rok, omówieniem materiałów na sesję Rady Gminy i sprawami różnymi.  Komisja postawiła
wniosek  o  wykreślenie  z  projektu  uchwały  o  nr  roboczym  XXVIII/J/2016  postanowienia  o
przekazaniu kwoty 48 tys.  zł  na zakup samochodu na potrzeby ośrodka zdrowia w Petrykozach.
Komisja zajmowała się również pismami przekazanymi przez Przewodniczącego Rady w celu zajęcia
stanowisk w następujących sprawach:

1. zorganizowanie zbiórki odpadów wielkogabarytowych.
Komisja  przychyliła  się  do  stanowiska  W-ce  Wójta  i  Kierownika  Ref.  Ochrony  Środowiska  i
Gospodarki Nieruchomościami o zorganizowanie zbiórki wiosną 2017r.

2. wykup działki na poszerzenie terenu przy OSP Piątkowisko.
Komisja zobowiązała Wójta do dalszej negocjacji ceny.

3. przyłączenie istniejącej na działkach „Okołowice” sieci wodociągowej do gminnej sieci.
Komisja oczekuje na dalsze informacje w tej sprawie.

Przewodniczący  Komisji  Samorządowo-Społecznej  i  Organizacyjnej  J.  Błoch  poinformował,  że
posiedzenie  Komisji  było  wyjazdowe,  ponieważ  Komisja  zajmowała  się  oceną  przygotowań
placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2016/2017. Uznano, że szkoły są
dobrze przygotowane do nowego roku szkolnego, za co podziękował dyrektorom szkół obecnym na
sesji.  Poinformował  następnie,  że  w ramach  spraw różnych  Komisja  zapoznała  się  z  pomysłem
utworzenia przy ośrodku zdrowia w Petrykozach poradni leczenia uzależnień.  Komisja uznała,  że
taka  poradnia  byłaby  potrzebna.  Przewodniczący  poinformował  również,  że  Komisja  otrzymała
wyjaśnienia dotyczące projektu „Wykorzystać wiele możliwości”, nie jest przeciwna projektowi.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja zajmowała



się przyjęciem informacji o realizacji planowanych inwestycji i remontów na terenie gminy Pabianice
w 2016 r., omówieniem materiałów na sesję Rady Gminy oraz sprawami różnymi. Komisja postawiła
wniosek analogiczny do wniosku Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju. Również zajęła podobne
stanowiska w sprawach przedstawionych przez Przewodniczącą M. Lubowicką.

Jako  ostatni  informację  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  H.  Szafrański,  który
wskazał,  że  Komisja  zajmowała  się  kontrolą  wypoczynku  letniego  zorganizowanego  w  Klubie
Sportowym Orzeł w Piątkowisku oraz wykorzystaniem środków budżetowych na wypoczynek letni
za  rok 2015 i  I  półrocze  2016 roku.  Komisja  pozytywnie  ocenił  wypoczynek zorganizowany na
obiekcie „Orła”. W wyniku powyższego postawiła dwa wnioski:

1. opracować kartę oceny formalnej na organizację wypoczynku letniego;
2. doprecyzować pkt 2 ogłoszenia konkursowego rodzaje, zadania o grupę docelową.

Komisja podjęła także niedokończony temat z poprzedniej kontroli dot. kontroli obiektów i boisk
sportowych -wykorzystania świetlic i boisk sportowych na terenie gminy. 

Uwag do powyższego nie zgłaszano.

Ad. pkt 5.

Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami, która przedstawia się następująco:

„W zakresie utrzymania dróg gminnych.

1. Wykonano remonty cząstkowe w nawierzchniach asfaltowych dróg przy użyciu emulsji asfaltowej

i grysów bazaltowych.

2. Wykaszano pobocza dróg przy użyciu kosiarki ciągnikowej i kos spalinowych.

3.  Zbierano  śmieci  z  pasa  dróg  gminnych  na  terenie  Gminy  Pabianice  oraz  obcinano  gałęzie

wystające na drogę

4. Rozpoczęto prace związane z realizacją zadania inwestycyjnego pn.”Przebudowa drogi gminnej na

odcinku Bychlew – Terenin o długości 2839 mb gmina Pabianice wraz z odcinkiem drogi na terenie

Gminy Dobroń o długości ok. 40 mb będącej ciągiem komunikacyjnym drogi 108274E ”.

5. Rozpoczęto pielęgnację drzew rosnących wzdłuż dróg na terenie gminy Pabianice oraz frezowanie

pni po wyciętych drzewach.

6. Rozpoczęta została procedura przetargowa na wykonanie oświetlenia ulicznego we wsi Szynkielew

w formule „zaprojektuj i wybuduj”.

7. Wystąpiono do starostwa powiatowego z wnioskiem o wykaszanie i uprzątanie poboczy i rowów

przydrożnych przy drogach powiatowych.

8. Wykonywano inne czynności związane z bieżącym utrzymaniem dróg na terenie gminy Pabianice.

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej



1. Awarie sieci wodociągowej usuwane są na bieżąco

2. Wydano 35 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej i montażu 

podlicznika  ( ogółem w roku 2016 - 129 )  oraz 8 szt. warunków  przyłączenia się do sieci kanalizacji

sanitarnej ( ogółem w 2016 – 34 )

3. Trwają prace przygotowawcze pod inwestycje wodociągowe w Kudrowicach, Żytowicach  i 

Rydzynach.

4. Trwa nabór wniosków na dofinansowanie budowy indywidualnych przydomowych

            biologicznych oczyszczalni ścieków i przyłączy kanalizacyjnych.  

            Przyjęto 2 wnioski na przyłącza kanalizacyjne ( 6 ) oraz 1 wnioskek na PBOŚ ( 15 ).

5. Trwają prace przygotowawcze projektów kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy.

W zakresie gospodarki nieruchomościami:

1. Wydano 5 decyzji podziałowych 

2.         Wydano szt.10 zawiadomień dot. numeracji porządkowej, 

3.         Przygotowano 600 wypisów z rej. gruntów 

5.         Zarejestrowano szt.30 aktów notarialnych 

6.         Wykonano szt.40 spraw różnych /dot. wydania poświadczeń , zaświadczeń we własnym gosp. 

i gosp. rodziców oraz spraw związanych  z rozgraniczaniem nieruchomości oraz odpisów decyzji 

archiwalnych/ 

W zakresie ochrony środowiska

1.     Wydano 45 decyzje  zezwalające na wycięcie drzew .

2.     Wydano 5 skierowań do dobrowolnego znakowania (czipowania)  7 psów właścicielskich i 

     umieszczenie ich w bazie danych

W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa

1. Przyjęto i wprowadzono  45 wniosków o  wpis  do CEIDG.

2.        Wydano 2 zezwolenia jednorazowe  na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych na  

imprezach  okolicznościowych.

W zakresie gospodarki gruntami

1.       Przeprowadzono komunalizacja działki 192 w Kudrowicach – decyzja Wojewody Łódzkiego z 

dnia 19 lipca 2016 roku.

2.      Wydano 2 decyzje naliczające opłatę adiacencką z tytułu wybudowania sieci wodociągowej we 



wsi Jadwinin

W zakresie gospodarki odpadami komunalnymi

1.      Wysłano 2224 zawiadomienia o zmianie stawki;

2.      Przyjęto i wprowadzono do programu  63 deklaracje;

3.      Zaksięgowano 117.342,98 zł. wpłat z tytułu gospodarowania odpadami    komunalnymi;

         komunalnymi;

4.     Przyjęto i rozpoznano 1 skargę;

5.     Sporządzono 4 umowy o udzielenie dotacji celowej z  budżetu Gminy Pabianice na realizację  

zadania z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej:- usuwanie z budynków  azbestu i 

wyrobów zawierających azbest;

6.     Wydano 11 postanowień.

W zakresie oświaty, kultury, sportu i pozyskiwania środków zewnętrznych

1. W  miesiącu  lipcu  z  usług  opiekunów  dziennych  zatrudnionych  przez  gminę  korzystało

dziesięcioro dzieci.
                  

2. Przekazano informacje na temat aktualizacji wniosku na dotację celowa na wyposażenie szkół

podstawowych, gimnazjów realizujących kształcenie ogólne w zakresie szkoły podstawowej i

gimnazjum w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. 
3. Powierzono Panu Jakubowi Olejnikowi stanowisko dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego

w Piątkowisku na okres kolejnych pięciu lat do 31 sierpnia 2021 r.

4. Powierzono stanowisko dyrektora Gimnazjum w Piątkowisku Panu Andrzejowi Rogali na pięć

lat, wyłonionego podczas konkursu przeprowadzonego w maju 2016r.

5. Powierzono  stanowisko  dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Petrykozach  Pani  Bogusławie

Piątkowskiej na pięć lat, wyłonionej podczas konkursu przeprowadzonego w maju 2016 r.
6. 26  sierpnia  br.  przeprowadzono  dwa  postępowania  egzaminacyjne  na  stopień  nauczyciela

mianowanego.  W  wyniku  postępowania  dwie  nauczycielki  ze  Szkoły  Podstawowej  w

Petrykozach uzyskały stopień nauczyciela mianowanego.

1. Trwało przygotowanie opracowania dokumentacji do ZIT: wniosku o przyznanie dofinansowania,

studium wykonalności i załączników. PHIN przesyłał materiały wstępnie opracowane do konsultacji,

z  naszej  strony  przesyłane  były  materiały  uzupełniające  np.  dokumentacja  techniczna,  dane  do

załączników. Ponadto w związku ze zmianą przepisów w zakresie treści audytów energetycznych



poszerzono zakres opracowania o efekt ekologiczny oraz udział OZE w odniesieniu do wszystkich 9

budynków stanowiących przedmiot planowanej termomodernizacji. 

2.  Trwało podsumowanie  i  rozliczenie  realizacji  Międzynarodowego Festiwalu Folklorystycznego

POLKA 2016,  przygotowano  podziękowania  dla  wszystkich  osób  i  podmiotów  wspierających

organizację  wydarzenia.  Efektem  organizacji  Festiwalu  była  wizyta  Pani  Helen  Liu  Dyrektora

Czesko-Tajwańskiego  Instytutu  Sztuki  i  Kultury  w  Bychlewie,  która  może  być  początkiem

współpracy pomiędzy Gminą Pabianice a Instytutem w zakresie wymiany kulturalnej. Opublikowano

również materiały filmowe nagrane i zmontowane przez profesjonalną firmę. Materiały foto i wideo

zostały  udostępnione  takim  instytucjom  jak  IOV  Polska  -  Międzynarodowa  Organizacja  Sztuki

Ludowej, które publikują je na swoich stronach i tym samym promują działalność Gminy Pabianice

na polu kultury.

3. Ustalono zakres tematów, które znajdą się w następnym numerze "Naszej Gminy Pabianice" oraz

rozpoczęto przygotowanie artykułów.”

Do powyższego radni złożyli uwagi i pytania.

Radny A. Skawiński zauważył, że prosił o informację w zakresie wykorzystania świetlic i obiektów
należących  do  gminy.  W  związku  z  brakiem  takiej  informacji  złożył  wniosek  o  comiesięczną
informację w tej sprawie, w formie pisemnej.

Wójt przyznał, że taka informacja nie została przygotowana, ponieważ przebywał na urlopie. Obiecał
jednak, że taka informacja zostanie przekazana.

Radny K. Kowalski z kolei odniósł się do informacji o wykaszaniu poboczy. Zapytał, czy były one
wykaszane na całym obszarze gminy, ponieważ w Rydzynach nie są wykoszone.

Wójt  odpowiedział,  że  nie  ma  możliwości  jednoczesnego  wykoszenia  we  wszystkich
miejscowościach.  Wykaszanie  następuje  zgodnie  z  harmonogramem.  Zauważył,  że  chciałby,  aby
odbywało się to 2-krotnie w ciągu roku.

Radny Ł.  Drewniak zapytał  o  skargę,  która wpłynęła do Urzędu – co to  za skarga i  jak została
rozpatrzona.

Kierownik S. Izbicki poinformował, że skarga wpłynęła na działanie Eko-regionu za niewłaściwe
opróżnianie  pojemników.  Wszelkie  skargi  są  rozpatrywane  na  bieżąco.  Stwierdził,  że  ta  skarga
prawdopodobnie była rozpatrzona pozytywnie.

Wójt poinformował, że również radny A. Skawiński złożył skargę na pracownika Urzędu – inspektora
A. Dudziaka. Ta skarga zostanie rozpatrzona po powrocie inspektora z urlopu.

Radni zwrócili uwagę, że były 2 skargi.



Radny A. Skawiński wrócił do tematu wykaszania poboczy. Stwierdził, że skoro jest harmonogram,
to prosi o jego przesłanie na adres e-mailowy.

Przewodniczący podziękował w tym miejscu Wójtowi oraz pracownikom Urzędu za zorganizowanie
POLKI – festiwalu folklorystycznego oraz jubileuszu orkiestry dętej.

Podziękowania złożyła również radna A. Marciniak za dokończenie budowy chodnika w Piątkowisku
do  budynku  gimnazjum  i  za  budowę  oświetlenia  na  osiedlu  w  Piątkowisku.  Prosiła  jeszcze  o
odświeżenie pasów na przejściu dla pieszych przy gimnazjum.

Ad. pkt 6.

Przewodniczący poinformował, że między sesjami wnioski, ani interpelacje nie wpłynęły. Wpłynęły
natomiast odpowiedzi na wnioski/zapytania radnych udzielone przez Urząd. Udzielone odpowiedzi
były następujące:

1. radnemu A. Skawińskiemu w sprawie partycypacji w kosztach związanych z niwelacją hałasu
emitowanego przez drogę S8;

2. radnej. C. Rychłowskiej w sprawie budowy oświetlenia w Szynkielewie;
3. radnemu A. Skawińskiemu w sprawie wynajmowanego placu od GS w Pabianicach.

Treść powyższych odpowiedzi stanowi odpowiednio zał. nr 6, 7 i 8.

Uwag do powyższego nie było.

Radna M. Lubowicka złożyła 2 interpelacje w następujących sprawach:
1. ustawienia znaku ograniczenia prędkości w miejscowości Konin w obrębie posesji nr 30 w

celu poprawienia bezpieczeństwa ruchu pieszych, szczególnie dzieci;
2. zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  gminy  na  wykonanie  dokumentacji

technicznej dot. budowy chodnika w sołectwie Konin-Majówka.

Radny Ł. Drewniak zgłosił następujące zapytania:
1. kto jest właścicielem terenu pomiędzy tzw. agronomówką a stacją uzdatniania wody w Górce

Pabianickiej;
2. na  jakim  etapie  znajdują  się  prace  związane  z  projektami  przebudowy  dróg  w  Górce

Pabianickiej (od drogi krajowej nr 71 do drogi gminnej w Górce Pabianickiej oraz drogi przez
tzw. Górkę Poduchowną).

Radny  zgłosił  również  pilną  konieczność  wykaszania  rowów  w  Górce  Pabianickiej  i  w  innych
miejscowościach na terenie gminy.

Głos zabrał również radny K. Kowalski, który zauważył, że na sesji nadzwyczajnej podjęta została
uchwała deklarująca partycypację w kosztach budowy drogi powiatowej w Żytowicach. Jednocześnie
starostwo nie wydało zgody na wykonanie projektu oświetlenia w Rydzynach z uwagi na planowaną
przebudowę drogi.  Radny zastanawiał  się  w związku z tym,  dlaczego pomimo planów starostwa
gmina nie musiała złożyć deklaracji o partycypacji w kosztach wykonania projektu remontu drogi
przez Rydzyny.

Wójt odpowiedział, że gmina również będzie partycypować w kosztach projektowania przebudowy
drogi  przez  Rydzyny.  Były  rozmowy  ze  Starostą,  jest  obietnica  ujęcia  tego  zadania  w
przyszłorocznym budżecie. Nie ma jednak formalnych dokumentów.

Radna  C.  Rychłowska  zapytała  ile  słupów  planuje  się  ustawić  pod  budowę  oświetlenia  w
Szynkielewie.



W-ce Wójt odpowiedział, że 12.

Radny A. Skawiński zauważył jeszcze, że Urząd Marszałkowski zakończył przyjmowanie wniosków
na granty dla sołectw – czy składane były wnioski przez gminę. W przyszłym tygodniu kończy się
również nabór wniosków na OZE. Czy gmina będzie występować z wnioskiem o dofinansowanie?

Innych uwag w tym punkcie nie było.

Ad. pkt 7.

Kierownik  Referatu  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  M.  Wieczorek  przedstawił  informację  o  stanie
przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2016/2017, co stanowi zał. nr 9 do
protokołu.

W uzupełnieniu tej informacji stwierdził, że odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół z terenu gminy
Pabianice w związku z planowaną zmianą organizacji oświaty. Zauważył, że rozważanych jest kilka
możliwości, o czym poszczególne Komisje będą informowane we właściwym czasie. Obecnie należy
czekać  na  konkretne  przepisy.  Kierownik  podziękował  również  dwóm  dyrektorom,  którzy
przechodzili  na  emeryturę  za  wspólną  pracę.  Powitał  dwóch  nowych  dyrektorów  –  szkoły
podstawowej  w Petrykozach i  gimnazjum w Piątkowisku.  Zaprosił  również  zainteresowanych na
uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego w obu szkołach w dniu 1.09 br. o godz. 8.00.

Podziękowania za współpracę w imieniu własnym i dyrektora gimnazjum, Pana M. Młynarczyka,
złożył dyrektor szkoły w Petrykozach – J. Retkowski.

Podziękowania  złożył  również  dyrektor  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  w  Piątkowisku  za
powierzenie mu funkcji dyrektora na kolejne 5 lat.

Przewodniczący podziękował za współpracę, za przygotowanie placówek do nowego roku szkolnego
i złożył życzenia na przyszłość.

W tym miejscu  pytanie  zadała  jeszcze  sołtys  wsi  Rydzyny K.  Helbik,  która  zapytała,  czy  będą
gabinety dentystyczne w szkołach, czy jest na to miejsce.

Kierownik  nie  był  w  stanie  udzielić  konkretnej  odpowiedzi  na  to  pytanie.  Powtórzył,  że  trzeba
poczekać na zmianę prawa i akty prawne regulujące organizację oświaty. Niemniej przyznał, że w
szkołach nie ma miejsca na zorganizowanie gabinetów dentystycznych. Przypuszczał, że prawodawca
może przyjąć różne rozwiązania w tym zakresie.

Radna A. Marciniak zapytała jeszcze o to, czy nadal będzie basen dla dzieci.

Kierownik odpowiedział, że prawdopodobnie od października będzie.

Innych pytań w tym punkcie nie było.

Ad. pkt. 8.

Wójt przedstawił informację o stanie realizacji inwestycji gminnych zapisanych w budżecie gminy,
co stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Do powyższego odniósł się radny Ł. Drewniak, który zauważył, że skoro z rozeznania cenowego



wynikało,  że  braknie  kwot  z  funduszu  sołeckiego  na  realizację  zadań,  to  należało  o  tym
poinformować sołtysów, dzięki czemu przeznaczenie funduszu można by zmienić. Pytał jakie kwoty
wynikały z  rozeznania  cenowego.  Zauważył  jeszcze,  że  sprzedana  została  tzw.  agronomówka  w
Górce Pabianickiej – można było przesunąć środki na opracowanie dokumentacji.

Odpowiedzi  udzielił  W-ce  Wójt,  który  stwierdził,  że  potrzeba  ok.  20-30  tys.  zł  na  opracowanie
dokumentacji projektowej jednej drogi. Bez dokumentów nie był w stanie podać konkretnych kwot.

Radny dopytywał, kiedy złożone zostały oferty na zapytania w zakresie opracowania dokumentacji
remontu dróg w Górce Pabianickiej. Podkreślił, że trzeba zmienić przeznaczenie funduszu.

W-ce  Wójt  odpowiedział,  że  ok.  lipca  takie  oferty spłynęły.  Zauważył  jeszcze,  że  przeznaczenie
funduszu sołeckiego zmieniane jest zwykle we wrześniu.

Wójt obiecał, że jeżeli Skarbnik znajdzie środki w budżecie na opracowanie dokumentacji remontu
tych dróg, to taka dokumentacja powstanie.

Do kolejnej kwestii odniósł się radny A. Skawiński. Radny przypomniał, że opracowany został audyt
oświetleniowy,  który  wykazał  oszczędności  w  przypadku  kompleksowej  wymiany  oświetlenia.
Jednak nadal realizowane są pomniejsze zadania w zakresie oświetlenia. W związku z tym pytał, czy
Urząd zamierza wdrażać ten dokument.

W temacie  wypowiedział  się  W-ce  Wójt,  który  stwierdził,  że  audyt  nie  wskazuje  rozwiązań  na
przyszłość, tylko dotyczy oświetlenia, które już istnieje. Co do realizacji poszczególnych inwestycji –
zadania te zostały ujęte w budżecie w zeszłym roku i Wójt musi się tego trzymać. Podkreślił przy tym
wiele trudności  związanych z wymianą oświetlenia,  m.in.  fakt,  iż  PGE jest  właścicielem słupów
oświetleniowych, w związku z czym trwają rozmowy z PGE. Dodał, że jedna kwestia to oszczędności
poczynione w opłatach za energię, a inna kwestia to opłaty za przesył, opłaty stałe. Jeżeli nawet audyt
pokazywał  oszczędności  w  opłatach  za  energię  w  granicach  50%,  to  po  wzięciu  pod  uwagę
wszystkich kosztów oszczędności wyniosą może ok. 25%. Ponadto audyt nie brał pod uwagę opłat za
dzierżawę słupów, linii energetycznych i skrzynek od PGE. 

Radny  odniósł  się  do  powyższego  stwierdzając,  że  audyt  wykazał  oszczędności,  a  wiele  gmin
dokonuje kompleksowej wymiany oświetlenia. Odnosząc się z kolei do rozmów z PGE przypomniał,
że  przed  przystąpieniem  do  opracowania  audytu  informował  o  konieczności  wystąpienia  o
uzgodnienie  możliwości  przeprowadzenia takiej  inwestycji.  Zarzucił  W-ce  Wójtowi,  że ten uznał
takie wystąpienie za zbędne. 

W-ce  Wójt  zaprzeczył  jakoby  stwierdził,  iż  rozmowy  z  PGE  są  zbędne.  Oświadczył,  że  takie
wystąpienie  do  PGE  było  i  w  czasie  przeprowadzania  audytu  taki  dokument  został  radnemu
przedstawiony.  Przedstawione  zostało  również  stanowisko  PGE w  sprawie,  które  w  rozmowach
ustnych jak dotąd się nie zmieniło.

Głos w dyskusji zabrał również radny H. Szafrański, który był zdania, że kompleksowa wymiana
oświetlenia jest bezzasadna. Wymieniono kilka lamp w Pawlikowicach, co się nie sprawdziło. Gdyby
wymienić  od  razu  oświetlenie  na  terenie  całej  gminy,  to  może  się  okazać,  że  wszędzie  będzie
problem. Był zdania, że lampy należy wymieniać sukcesywnie, w pierwszej kolejności najbardziej
energochłonne.

Radny A.  Skawiński  zarzucił  radnemu  H.  Szafrańskiemu  nieznajomość  tematu.  Przypomniał,  że
wskazywał możliwości  finansowania wymiany kompleksowej z wygenerowanych oszczędności w
dwóch  wariantach  przeprowadzenia  procedury.  Był  innego  zdania  niż  przedmówca  –  uważał



wymianę  kompleksową  oświetlenia  za  zasadną,  na  potwierdzenie  czego  przytaczał  kolejne
argumenty.

Własną opinię  w temacie  wyraził  również  radny K.  Kowalski.  Był  zdania,  że  skoro inne  gminy
przeprowadzają wymianę kompleksową, to jest to pozytywne rozwiązanie. W gminie Pabianice nikt
nie  sprawdził,  czy  jest  to  opłacalne,  czy  nie.  Przypomniał  również  o  możliwych  rozwiązaniach
kwestii z PGE, które były przedstawiane na sesji nadzwyczajnej z przedstawicielami firmy PHILIPS.

Radny A. Skawiński oczekiwał odpowiedzi na wcześniej postawione pytanie o wdrażanie audytu.

Wójt odpowiedział, że audyt będzie wdrażany.

Sołtys wsi Gorzew z kolei zapytała o koszty budowy kilku punktów świetlnych, na co przeznaczone
zostały środki z funduszu sołeckiego.

W-ce Wójt odpowiedział, że jest to koszt wykonania dokumentacji projektowej i ustawienia słupów
oświetleniowych, co wynika ze złożonych ofert.  Wyliczył, że sama mapa do celów projektowych
kosztuje ok. 3 tys. zł, projekt ok. 10 tys. zł. Te koszty są co do zasady niezmienne, nie zależą od
liczby słupów. Co więcej w przypadku Gorzewa konieczne jest pociągnięcie linii energetycznej od
Górki Pabianickiej, dlatego potrzeba ok. 8-10 słupów, nawet jeśli lampy będą zamontowane na kilku
z nich. 

W kwestii oświetlenia głos zabrała także sołtys wsi Rydzyny, gdzie sytuacja była podobna.

Innych uwag nie było.

Przewodniczący  podsumował  powyższe  stwierdzeniem,  że  stan  realizacji  inwestycji  jest  bardzo
dobry.  Wiele  inwestycji  zostało  zrealizowanych,  w czym wiele  zasługi  mają  pracownicy Urzędu
Gminy.

Po tym punkcie Przewodniczący ogłosił 20 min przerwy.

Ad. pkt 9.

Po przerwie na posiedzenie Rady Gminy przybyły dwie przedstawicielki  firmy PHIN Inwestycje
Panie  Anna  Walas  i  Marta  Lis,  która  zajmowała  się  opracowaniem  strategii  rozwoju  Gminy
Pabianice. W związku z pojawieniem się pań, Przewodniczący zaproponował w pierwszej kolejności
podjęcie prac nad projektem uchwały o nr roboczym XXVIII/C/2016 w sprawie przyjęcia Strategii
rozwoju Gminy Pabianice, co stanowi zał. nr 11.

Radni przychylili się do powyższego. 

W pierwszej kolejności głos zabrał Kierownik M. Wieczorek, który poinformował, że radni dopiero
w dniu dzisiejszym otrzymali raport z konsultacji społecznych, ponieważ powstał on 26 sierpnia br.
Następnie krótko omówił procedurę związaną ze zgłoszonymi uwagami i dodał, że załącznikiem do
strategii będzie raport z konsultacji, który ma formę podsumowania do niej.

Po tych kilku uwagach Przewodniczący oddał głos Pani A. Walas, która zajmowała się opracowaniem
Strategii. 

Pani A. Walas w kilku zdaniach omówiła etapy powstawania Strategii.  Zauważyła, że konsultacje
zostały  przeprowadzone  prawidłowo.  Prognoza  oddziaływania  na  środowisko  została  wykonana.



Dokument  był  konsultowany  z  różnymi  instytucjami  -  Inspektorem  Sanitarnym  i  Regionalnym
Dyrektorem Ochrony Środowiska.  W obu przypadkach uzyskał opinię  pozytywną.  Dokument był
ogólnie dostępny, przeprowadzone zostały warsztaty z radnymi, uwagi zostały naniesione. Strategia
będzie obowiązkowym załącznikiem do wniosków o dofinansowanie ze środków PROW.

Po wystąpieniu Pani A. Walas zadowolenie z faktu powstania Strategii wyraził radny K. Kowalski,
który dodatkowo podkreślił pozytywne konsekwencje jakie przyniesie ten dokument.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXVIII/232/2016 została przyjęta jednogłośnie.    

Przewodniczący podziękował przedstawicielkom PHIN Inwestycje, które pożegnały się z zebranymi i
opuściły salę obrad.

Dalsze projekty uchwał od nr roboczego XXVIII/A/2016 do XXVIII/O/2016 zostały przedstawione
przez W-ce Przewodniczącą Rady Gminy Z. Kasperską. Stanowią one zał. od nr 12 do nr 26 do
protokołu.

Kierownik S. Izbicki wniósł autopoprawkę Wójta do projektu o nr roboczym XXVIII/A/2016. W §26
ust. 2 słowo „i” należy zamienić na „lub”.

Radny A. Skawiński zauważył, że na Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju padła propozycja by
uchwała przewidywała przeprowadzanie deratyzacji w miarę potrzeb.

Kierownik przytoczył przepis ustawy, który wskazuje, że „gmina wyznacza terminy deratyzacji”.

Mimo to radny podawał argumenty za wprowadzeniem takiego postanowienia do uchwały. 

Wykładni  przepisu  dokonał  w związku  z  tym radca  prawny,  który stwierdził,  że  przepis  ustawy
należy  rozumieć  w  ten  sposób,  że  przynajmniej  raz  do  roku  obowiązek  deratyzacji  istnieje  we
wskazanych wcześniej miejscach. Taka interpretacja została skonsultowana z innym prawnikiem.

Kierownik dodał, że w poprzednich Regulaminach, również w dotychczas obowiązującym znalazło
się  następujące  postanowienie:  Wyznacza  się  zabudowany  obszar  gminy  Pabianice  jako  obszar
podlegający obowiązkowi przeprowadzania deratyzacji.

W związku z tym radny dopytywał w jaki sposób będzie się odbywać kontrola przestrzegania tych
postanowień. Czy należy posiadać potwierdzenie dokonania deratyzacji.

Kierownik poinformował, że nadzór w tym przypadku należy do Państwowej Inspekcji Sanitarnej,
która  podczas  kontroli  może  zażądać  dokumentów  potwierdzających  wykonanie  obowiązku
deratyzacji. Jeżeli natomiast do gminy wpłynie zgłoszenie o takim problemie, to będą prowadzone
kontrole, jednak nie na masową skalę.

Mecenas  uzupełnił  wypowiedź  Kierownika  stwierdzeniem,  że  zgodnie  z  ustawą  właściciel
nieruchomości  ma  wypełniać  również  „inne  obowiązki”  określone  w  regulaminach,  a  za  ich
niewykonywanie grozi  odpowiedzialność karna.  Tym „innym obowiązkiem” jest  przeprowadzanie
deratyzacji.

Innych uwag, ani pytań nie było.



Rada jednogłośnie przyjęła poprawkę zaproponowaną przez Kierownika S. Izbickiego.

Uchwała Nr XXVIII/233/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Do kolejnego projektu uchwały o nr roboczym XXVIII/B/2016 zapytanie zgłosiła sołtys wsi Rydzyny
K.  Helbik,  która  chciała  wiedzieć,  dlaczego  deklaracja  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami jest tak rozbudowana.

Kierownik  stwierdził,  że  dane  zawarte  w  nowej  deklaracji  są  takie  same  jak  dane  zawarte  w
dotychczasowej deklaracji. Deklaracja jest bardziej rozbudowana jedynie pod względem wizualnym. 

Radna A. Marciniak zapytała, czy mieszkańcy będą musieli ponownie wypełnić deklarację.

Kierownik odpowiedział przecząco. Nowy wzór jest dla osób, które pierwszy raz składają deklarację
lub będą składać korektę deklaracji.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXVIII/234/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Kolejnym projektem uchwały był projekt o nr XXVIII/D/2016. 

Radny Ł. Drewniak zwrócił uwagę na nieobecność inspektora A. Krepskiego bądź przedstawiciela
biura projektowego, które dokonało zmian w miejscowym planie. Radny uznał obecność w/w osób za
konieczną  z  uwagi  na  błędy,  które  jego  zdaniem  pojawiły  się  w  projekcie  uchwały.  Były  one
następujące:

• §12  stanowi  o  kanalizacji  sanitarnej,  a  w  pkt  2  mowa  jest  o  zagospodarowaniu  wód
opadowych. Jest to sprzeczność, każda z tych kwestii powinna być uregulowana odrębnie.

• Brak postanowień umożliwiających budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie
Świątnik  objętym  zmianą  planu,  a  w  projekcie  uchwały  dotyczącym  Bychlewa  takie
postanowienie zostało zawarte. Brak takiej możliwości spowoduje, że Starostwo Powiatowe
zakwestionuje możliwość budowy przydomowej oczyszczalni ścieków na tamtym terenie.

• Kąt nachylenia dachu to 20-40º – dlaczego przyjęto takie nachylenie. W projekcie uchwały
dot. Bychlewa przyjęte zostały inne wartości, czemu nie dach płaski.

    
W związku z tymi wątpliwościami radny A. Skawiński uważał, że projekt powinien zostać zdjęty z
porządku obrad.

W-ce Przewodnicząca Rady zapytała, czy uchwały te nie były omawiane na posiedzeniach Komisji.

Radny Ł. Drewniak odpowiedział, że nie mógł być obecny na tych posiedzeniach.

Przewodniczący  skierował  pytanie  do  władz  Urzędu  jakie  będą  konsekwencje  nieprzyjęcia
powyższych uchwał.

Otrzymał odpowiedź, że nie będzie konsekwencji.

Podobne uwagi radny Ł. Drewniak zgłosił do projektu uchwały o nr roboczym XXVIII/E/2016, w
związku z tym Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zdjęciu w/w projektów uchwał z
porządku obrad.



Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Nie  zgłaszano  uwag,  ani  pytań  do  kolejnych  projektów uchwał  o  nr  roboczych  XXVIII/F/2016,
XXVIII/G/2016, XXVIII/H/2016 i XXVIII/I/2016.

Uchwała  odpowiednio  o  Nr  XXVIII/235/2016  została  przyjęta  12  głosami  za,  przy  3  głosach
wstrzymujących.

Uchwały odpowiednio o Nr XXVIII/236/2016, XXVIII/237/2016 i XXVIII/238/2016 zostały przyjęte
w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie.

Do projektu o nr roboczym XXVIII/J/2016 Wójt za pośrednictwem Skarbnik wniósł autopoprawkę,
która polegała na zdjęciu zadania polegającego na zakupie samochodu na potrzeby ośrodka zdrowia
w Petrykozach w kwocie 48 tys. zł. W wyniku tego zmianie ulegnie:

• kwota wskazana w §1 ust. 3. Będzie to: 197 750 zł, zamiast: 245 750 zł;
• §1 ust. 5, gdzie wykreślony zostanie dział 851 – ochrona zdrowia;
• w załączniku  wykreślony zostanie  rozdział  85121 –  lecznictwo ambulatoryjne,  w wyniku

czego zmianie ulegną kwoty wskazane w załączniku.

Uwag do powyższego nie było.

Uchwała Nr XXVIII/239/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Skarbnik zgłosiła również autopoprawki w załącznikach do projektów uchwał o nr XXVIII/K/2016 i
XXVIII/L/2016. Zmiany są analogiczne jak w załączniku do wcześniejszej uchwały, uwzględniają
wykreślenie kwoty 48 tys. zł z przeznaczeniem na zakup samochodu do ośrodka zdrowia.

Uwag nie było.

Uchwały  odpowiednio  XXVIII/240/2016  i  XXVIII/241/2016  zostały  przyjęte  w  głosowaniu
przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich jednomyślnie.

Uwag  nie  zgłaszano  do  kolejnych  projektów  o  nr  roboczych  XXVIII/Ł/2016,  XXVIII/M/2016,
XXVIII/N/2016 i XXVIII/O/2016. 

Uchwała odpowiednio Nr XXVIII/242/2016 została przyjęta 11 głosami za, przy 4 głosach przeciw.

Uchwały odpowiednio Nr XXVIII/243/2016, XXVIII/244/2016 i XXVIII/245/2016 zostały przyjęte
w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie.
 
Ad. pkt 10.

Wójt w ramach odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych poinformował, że udzielone
zostały  odpowiedzi  na  wnioski/zapytania  postawione  na  poprzednich  sesjach,  co  zostało
przedstawione  przez  Przewodniczącego.  Następnie  oddał  głos  Kierownikowi  S.  Izbickiemu  w
związku z pytaniem o teren między tzw. agronomówką a SUW.

Kierownik  poinformował,  że  wskazywana  działka  należy  do  gminy Pabianice,  do  tej  pory  była
nieogrodzona. Ze względu na to, że była wąska służyła gł. do zawracania, a ponadto znajduje się tam
słup energetyczny ze stacją trafo, liczniki i inne urządzenia związane z działaniem SUW. Obecnie
działka  jest  grodzona  przez  firmę  Lukmet  za  kwotę  4  tys.  zł,  z  uwagi  na  skargi  o  śmiecenie  i
odbywające się libacje.



Wójt poinformował jeszcze, że będzie starał się znaleźć środki na wykonanie projektów przebudowy
dróg w Górce Pabianickiej oraz na oświetlenie, o czym wspominała sołtys.

Dalszych głosów nie było.

Ad. pkt 11.

W sprawach różnych głos jako pierwsza zabrała radna A. Marciniak,  która wypowiedziała się w
kwestii  obraźliwych  uwag,  braku  szacunku  ze  strony niektórych  radnych  w stosunku  do innych
radnych, czy władz gminy. Apelowała by radni zachowywali się z szacunkiem w szczególności, że
informacja nt.  tego jak zachowują się radni przekazywana jest  mieszkańcom. Uważała,  że uwagi
powinny być, ale takie, które mają dać poprawę, a nie obrazę. Poddała pod rozwagę, czy pewnych
zachowań, słownictwa, tonu nie należałoby zmienić.

Przewodniczący  stwierdził,  że  zgadza  się  z  radną.  Uważał,  że  można  się  różnić,  co  do  opinii,
argumentów, posiadanej wiedzy, ale nie powinno się atakować wzajemnie.

Pytanie  w punkcie  zadał  radny A.  Skawiński,  który chciał  wiedzieć  jakie  będzie  rozwiązanie  w
kwestii skrzyżowania w Tereninie, czy będzie tam budowane rondo.

W-ce  Wójt  odpowiedział,  że  rondo  nie  będzie  tam budowane  z  uwagi  na  brak  miejsca,  jednak
skrzyżowanie  zostanie  przebudowane.  Zaprosił  radnego  do  urzędu,  gdzie  można  zapoznać  się  z
dokumentacją.

Radny K. Kowalski z kolei zgłosił kilka zapytań i uwag:
1. do radcy prawnego – czy statut gminy przewiduje limit czasowy, co do wystąpień radnych na

komisji;
2. podziękował  za  dokonanie  sprawozdania  przez  Przewodniczącego  z  wpływających

wniosków i zapytań oraz odpowiedzi;
3. do Przewodniczącego – jaki jest termin na przekazanie skargi do WSA i czy skarga radnych

została przekazana do sądu.

W imieniu Przewodniczącego odpowiedzi udzielił mec. A. Jankowski, który poinformował, że jest to
30 dni od wpływu skargi do Urzędu. Skarga została przekazana w ubiegłym tygodniu.

Głos zabrał również radny J. Błoch, który zaprosił wszystkich na dożynki parafialne, które odbędą się
11.09.  br  o  godz.  11.00  w parafii  NMP w Pabianicach.  Od  godz.  15.00  zapraszał  na  spotkanie
integracyjne do świetlicy wiejskiej w Bychlewie.

Przewodniczący, na zakończenie, podziękował dyrektorowi gimnazjum za gościnę.

Ad. pkt 12.

Przewodniczący zakończył XXVIII sesję Rady Gminy Pabianice.

Przewodniczący Rady Gminy Pabianice

Marek Muszczak

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz


